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מזכירות החב רה

ניסן צ'ליק, יו"ר הוועדה

1 עמוד

פרוטוקול

ישיבת ועדת סיוע לניצולי שואה ומיזמים חברתיים מס' 21/3 , מרכז שדה ויער, נס 
הרים 

יום חמישי, כ"ז אב תשפ"א, 05/08/2021

: חברים
 יו"ר הוועדה -ניסן צ'ליק  -סגן יו"ר דירקטוריון 

עו"ד אלישבע אנסבכר; רונית  בויטנר; חיים כהן; יוסי קטריבס )נכח בזום( 

חסרים: 
חי -אלירן שמואל

משתתפים: 

נסיה גלבר; שר שלום גרבי; מיכל הוד-אלקלעי; עו"ד מאי וסילביצקי; אלי כהן; אילה כהן; אריאל  
סטוצינסקי; גלי סיטון 

סדר יום: 

אישור פרוטוקול הוועדה מיום 13.5.21 1.

דיווח יו"ר הוועדה   2.

סיור הוועדה בקיבוץ לוחמי הגטאות ובמשואה  3.

גיבוש הצעה לדירקטוריון בדבר מסע לפולין  4.

שונות  5.

תמצית דיון והחלטות: 

אישור פרוטוקול הוועדה מיום 13.5.21 1.

עיקרי הדיון: 

יו"ר הוועדה, ניסן צ'ליק פתח את הישיבה בברכות לעו"ד מאי וסילביצקי, יועמ"שית הועדה, לרגל  
 נישואיה. 

פרוטוקול ישיבת הוועדה מיום 13.5.21  אושר פה אחד.   

דיווח יו"ר הוועדה  2. 

עיקרי הדיון: 

יו"ר הוועדה דיווח כי תקציב שהוקצה לצורך הפעילויות עליהן תמליץ הוועדה עד לסוף שנת 2021 הוא  
650 אלש"ח, אשר התקבל מקרנות. זהו תקציב חצי שנתי, שייתן אפשרות לביצוע פעולות לטובת ניצולי  

השואה.  

יובל ייני ציין, כי ניתן יהיה  להגדיל את התקציב הנ"ל אך גורמי המקצוע )חינוך, חג"מ וקשרי ציבור(  
ציינו כי לא בטוח שיהיה צורך בתקציב נוסף וספק אם יוכלו לסיים את התקציב עד לסוף שנת 2021.  
עוד ציין יובל ,  כי סכום של 350  אלש"ח מתוך 650 אלש"ח מיועד לפעילויות חינוכיות לטובת ניצולי  

שואה ו- 300  אלש"ח עבור סלי מזון לקראת חגי תשרי. יובל  ייני הדגיש,  כי המטרה העליונה היא  
הפעילות החינוכית על אף החשיבות של סלי המזון. חשוב ליישם זאת בחגי תשרי.  

שר שלום ג'רבי ציין, כי בחטיבת החינוך ישנו תקציב נוסף של 300 אלש"ח )תרומת חג"מ( עבור סלי  
מזון לקשישים ולניצולי שואה לצד תוכניות חינוכיות עם תנועות הנוער.   שר שלום ג'רבי ציין כי סלי  

המזון יחולקו ב-50 ערי מעו"ף וכי קק"ל תקבל  את פרטי ניצולי השואה והקשישים מעוטי היכולת  
ממחלקות הרווחה של העיריות.   
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יוסי קטריבס ביקש  לוודא כי כל התקציב ישמש  בסופו של דבר לניצולי שואה בלבד, שכן לא כל  
הקשישים מעוטי היכולת הם ניצולי שואה. יובל השיב כי אכן העדיפות העליונה היא ניצולי השואה. שר

שלום ציין כי אפשר להחליט שכל 300 אלש"ח יופנו לטובת ניצולי שואה, וכי בנוסף לכך, ניתן להעניק  
לניצולי שואה שאינם נזקקים שי.    

  

רונית בויטנר הציעה לפנות במקום ללשכות הרווחה של העיריות לרשות לניצולי שואה לה יש נתונים  
של ניצולי שואה בפילוח לניצולים נזקקים ולניצולים שאינם נזקקים. אלישבע אנסבכר הביעה תמיכה  

בהצעה זו.   

אלישבע ביקשה לבנות מסד נתונים של ניצולי שואה שמטופלים גם על ידי הרשות לניצולי שואה וגם על 
ידי לשכות הרווחה ובנפרד מסד נתונים רק של ניצולי שואה.   

צוין הצורך בעדכון הרשימות כחודש חודשיים לפני פסח כדי למנוע אי נעימויות מול המשפחות.   

עו"ד וסילביצקי הציגה בפני חברי הוועדה את חוות הדעת שהתבקשה לתת בהמשך לישיבה קודמת  
ות הדעת, ניתן  בהתאם לחו  –בנוגע לביקורים בבתי ניצולי שואה, מתן שי וביצוע שיפוץ/צביעת בתיהם 

עקרונית לבצע ביקורים כאמור, אולם זאת אך ורק אם סיורים אלו יתבצעו ע"י בני נוער ו/או חניכי  
מכינות, זאת כחלק אינהרנטי מהתוכנית החינוכית של קק"ל. הובהר, כי ככל שיוחלט לבצע פעילויות  

על כניסת החניכים, לרבות  חינוכית זו, הרי שהדבר יעשה באופן מוסדר ע"י גורם מפקח מקק"ל שיפקח 
פעילויות אלו   –התאמה להגבלות והנחיות בנוגע לנגיף הקורונה.  באשר לשיפוץ, ריהוט וצביעה הבתים 

אינן  תואמות את מטרות קק"ל ואת פעילות הליבה שלה וכן יש לכך סיכונים והשלכות בטיחותיות ועל  
 כן מומלץ להימנע מפעילויות אלו. 

החלטה מס' 21550301/4

הצבעה: 
אושר פה אחד 

סיור הוועדה בקיבוץ לוחמי הגטאות ובמשואה  3. 

עיקרי הדיון: 

יו"ר הוועדה ציין כי נבדקה אפשרות לקיים סיורים במשואה ובקיבוץ לוחמי הגיטאות ב-17.8.21.  
החברים ביקשו להזיז את המועד ולקיים את הסיור לאחר החגים.  כמו כן הציעה אלישבע אנסבכר  

לקיים ביקור גם בכפר הרואה ובניר גלים )בית העדות של יהודי הונגריה( וביד מרדכי.  מזכירות החברה
תבדוק ותתאם מועדים לאחרי החגים.    

  

גיבוש הצעה לדירקטוריון בדבר מסע לפולין  4. 

מתוך 650 אלש"ח שהוקצו לפעילות הוועדה, 300 אלש"ח מוקצים לטובת סלי מזון לניצולי שואה  
נזקקים. בשל לוח הזמנים הקצר עד לחגי תשרי, הפנייה תעשה בשנה זו באמצעות מחלקות הרווחה  

ביישובי מעוף.  בחג הפסח ובשנה הבאה תתבצע פנייה גם לרשות לניצולי שואה כדי להתמקד רק  
בניצולי שואה. 
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עיקרי הדיון
  

   

יו"ר הוועדה ציין כי לפני מספר שנים דירקטוריון קק"ל קיים סיור במחנות ההשמדה בפולין שהותיר  
על חברי הדירקטוריון רושם עז, ווהציע שהוועדה תציג לדירקטוריון הצעה לקיים סיור זהה לפולין  

 , לטעמו זה חובה. היו"ר יביא את ההצעה לאישור היו"ר והדירקטוריון.  2022בשנת 
שר שלום ציין כי קק"ל שותפה במצעד החיים בסך של כ- 880 אלש"ח )בשנה האחרונה השתתפה ב-350  

אלש"ח(.  
צוין כי העדיפות היא לקיים את הסיור השנה, בשנת  2022 במסגרת מצעד החיים, אך אם לא יתאפשר  

בשל הקורונה, יש לעשות זאת בתאריך אחר במהלך אותה השנה.   
אלישבע אנסבכר הציעה כי במידה והמסע לא יתאפשר בשנת 2022, מוצע לקיים ביום השואה יום מסע  

ישראלי לכלל הדירקטוריון. סיור או יום עיון בשיתוף יד ושם או מוסד דומה. רונית בויטנר הציעה  
לקיים גם הפעלות ופעילויות חשיבה ולא רק הרצאות.  היו"ר ביקש לקיים חשיבה בנושא.   

יוסי קטריבס ציין כי הוא תומך ביציאה למסע לפולין ושאל האם יש הערכת עלויות וביקש לוודא  
שתקציב המסע לפולין לא יבוא על חשבון תקציב הסיוע לניצולים. מציע לוודא זאת גם בפנייה  

לדירקטוריון שמדובר בתקציב חיצוני ולא מתקציב שהוקצה לצורך פעילויות הועדה בכל הנוגע לסיוע   
לניצולי שואה.   

יו"ר הועדה השיב כי על המנכ"ל יהיה להקצות תקציב נוסף ולא על חשבון התקציב המיועד לפעולות  
סיוע לניצולי שואה.  

חיים כהן ציין כי הדירקטוריון התחלף לאחרונה ויש הרבה חברים חדשים שלא היו בנסיעה הקודמת,  
 נסיעה שהותירה רושם רב על החברים. מבקש שלא לעשות פעילות חלופית במקום.  

חיים הוסיף כי יש מקום לחשוב על פעולות ייחודיות של קק"ל בתחום השואה כדי להוסיף ערך מוסף  
מעבר לפעולות האחרות שנעשות. עוד הוסיף כי בנסיעה הקודמת חברי הדירקטוריון מימנו בעצמם את  

ההוצאות הנלוות באופן יחסי.   
אלישבע אנסבכר תמכה בהצעתו של חיים כהן לקיים פעילות ייחודית  ולא שגרתית המשיקה  למטרות  
קק"ל בנושא השואה, יש להשקיע בכך חשיבה. יו"ר הועדה ציין כי קהל היעד המבוגר מגביל את מגוון  

הפעילויות האפשרות ויש למצוא פעילות מתאימה.    
רונית בויטנר ציינה כי בישיבה הקודמת דובר על פעילויות במרכזים שמיועדים לניצולי שואה, לעשות  

עילות חינוכית עם בני נוער ומכינות. ממליצה להיערך לכך. יו"ר הוועדה ציין כי על פי החלטת  איתם פ
 המנכ"ל, חטיבת החינוך תתכלל את הפעילות. 

חיים כהן הוסיף כי שוחח עם השרה לשוויון חברתי שבישרה על הגדלת התקציב לנושא ניצולי השואה.  
גוף נוסף ובכך ניתן יהיה להגדיל את התקציב  חיים שאל האם יש בסיס לשת"פ שניתן לעשות עם 

והמשמעות, להכפיל כוח.   עו"ד מאי וסילביצקי ציינה כי הדבר אפשרי בהתאם לנהלי קק"ל בכל הנוגע  
 למיזמים משותפים. 

לשאלת רונית בויטנר ציין יו"ר הוועדה כי חטיבת החינוך תגבש תוכנית עבודה באשר לפעילויות  
המתוכננות להתבצע במסגרת התקציב הכולל שהוקצה כאמור לפעילויות הועדה בסך של 650,000  ₪-   

חברי הוועדה ביקשו שהתוכנית שתגובש תובא לאישור הוועדה. שר שלום ציין כי יציג את התוכנית  
לאישור הוועדה.   
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